

## Garoñarekin moztu Adierazpena

Behean sinatzen dugunok honako hau adierazi nahi dugu:

**1- Txernobil eta Fukushimako hondamendi nuklearak, orain arte, 200.000tik gorako hildako, 680.000.000.000 euroko galerak, 500.000 desplazatu, malformazioak... sortarazi dituzte eta etorkizunean kopuru ikaragarri hauek handitzen jarraituko dute uranio bezalako hondakinen bataz besteko bizitza milaka urtekoa delako.**



**2- Orain 40 urte ekologistek aurreikusi zutena, zoritzarrez %100ean bete da: energia eta arma nuklearak gizakiak sortu duen gauzarik arriskutsuenak eta kutsakorrenak dira, oraindik ez dakite hondakinak segurtasunez nola kudeatu eta energia kontsumoa murriztuz, zentral nuklear guztiak soberan zeudela.**

**3- Garoña estatuko zentral nuklearrik zaharrena da Fukushimako zentralaren berdin-berdina. Belgikan eredu honetako bi itxiko dituzte segurtasun faltagatik. Ebro arroaren goialdean dagoenez, istripu bat egonez gero gurutzatzen dituen lurrealdeetarako hondamendia litzateke.**

**4.-Horregatik, eta hirugarren hondamendi nuklearra gertatu baino lehen, Garoñako eta munduko zentral nuklear guztiak ixtea exijitzen dugu, gobernu zentzudun batzuk egiten ari diren bezala. Eta ez egitekotan Iberdrola, Endesa eta energia nuklearra saltzen duten gainerako enpresetatik alde egiteko konpromisoa hartzen dugula.**

Erakundeak edo norbanakoak honako konpromiso hauek ere hartu nahi baditu (markatu X batez nahi dituenak):

- Gure erakundearen webgunean "Garoñarekin moztu" webgunearekin lotura jartzea
- Erakundeko partaideei adierazpen hau bidaltzea
- Erakundeko partaideei 2016ko ekaina arte *Garoñarekin moztu* berripapera bidaltzea (6 asterik behin gutxi gorabehera)
- Erakundean hitzaldi bat antolatzea, energia nuklearri buruzko informazioa emateko eta portabilitatea bultzatzeko
- Gure herrian edo egoitzan, Garoñara, Txernobilera eta Fukushimara zenbat kilometro dauden adierazten duen errotaula jartzea

## Manifiesto Desenchufate de Garoña

**Los abajo firmantes queremos manifestar que:**

1.- Las catástrofes de Chernóbil y Fukushima han provocado hasta el momento más de 200.000 muertos-as, 680.000.000.000 euros de pérdidas, 500.000 desplazados-as, malformaciones, etc., terribles cifras que seguirán aumentando en el futuro, puesto que la vida media de los residuos como el uranio es de miles de años.

2.- Por desgracia, lo que vaticinaron los-las ecologistas hace 40 años se ha cumplido al 100%: la energía y las armas nucleares son el invento más peligroso y contaminante que ha podido crear el ser humano, siguen sin saber cómo gestionar los residuos con seguridad, y con las energías renovables y reduciendo el consumo sobraban las centrales nucleares.

3.- Garoña es la central más antigua del estado, idéntica a la de Fukushima. En Bélgica van a cerrar dos de este modelo por inseguras. Al estar en la cabecera del Ebro, en caso de accidente, sería una hecatombe para todos los territorios por donde pasa.

4.- Por todo ello y antes de que haya una tercera catástrofe nuclear, exigimos que se cierre Garoña y el resto de las centrales del mundo, tal como están haciendo algunos países con sentido común. Y que si siguen con dichas centrales, adquirimos el compromiso de darnos de baja en Iberdrola, Endesa u otra compañía que comercialice energía nuclear.

Si la entidad también quiere adquirir alguno de estos compromisos (marcar con una X el que deseas):

- En la web de nuestra entidad poner un link a la web de "Desenchufate de Garoña"
- Enviar este manifiesto a los miembros de la entidad
- Hasta junio del 2016 reenviar el boletín *Desenchufate de Garoña* a los miembros de nuestra entidad (uno cada 6 semanas aprox.)
- Organizar una charla para informar de la energía nuclear y potenciar la portabilidad
- Colocar un rótulo en nuestra sede o población que indique las distancias a Garoña, Chernóbil y Fukushima